
Aalisarnermut, Piniarnermut Nunalerinermullu Naalakkersuisoqarfik 

Departementet for Fiskeri, Fangst og Landbrug 
GOVERNMENT OF GREENLAND 

Medlem af Inatsisartut, 
Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit 
/Her 

Svar på § 37-spørgsmål nr. 29/2019 

I medfør af Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk. 1, har du fremsat spørgsmål til 
Naalakkersuisut vedrørende forsøgsfiskeri efter rejer og om den nye fiskeri/ov. 
Spørgsmålet er henvist til besvarelse hos mit område. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål 1: 
Under UKA 2018 blev det af Inatsisartut vedtaget, at der skulle være forsøgsfiskeri 
efter rejer, hvad er Naalakkersuisuts status omkring sagen? 
Svar: 
Med hensyn til forsøgsfiskeri efter rejer, kan jeg oplyse, at muligheden for oprettelse af 
forsøgsfiskeri efter rejer er sendt til ekstern juridisk vurdering på nuværende tidspunkt. 

Spørgsmål 2: 
Blev forsøgsfiskeri efter rejer, tildelt til de eksisterende rejefiskere, eller blev den 
tildelt til nye rejefiskere? 
Svar: 
Der henvises til besvarelsen af spg. 1. 

Spørgsmål 3: 
Hvilken paragraf i fiskeriloven er til hinder for nye aktører i fiskeri erhvervet bliver 
aktive? 
Svar: 
Naalakkersuisut fastsætter for hvert år T AC'er for bestemte fiskeri bestande på Grønlands 
fiskeriterritorium jf. § 5 om fastsættelse af fangstmængder og TAG i Landtingslov nr. 18 
af 31. oktober 1996 om fiskeri. 

Der er for så vidt ingen paragraf i fiskeriloven til hinder for nye aktører i fiskerierhvervet. 
Men adgang til erhvervsmæssig fiskeri på Grønlands fiskeriterritorium fastlægges ud fra 
bestemmelserne som anført i kapitel 4, §§ 6-7. 

Dertil tilføjes at rejelicenser er tidsubegrænsede licenser (type 2), hvor mængderne for 
licenserne angives som en andel af de efter § 5 fastsatte mængder efter regler, der 
fastsættes af Naalakkersuisut jf. § 14 og § 14, stk. 2. Disse kvoteandele er jf. § 17 arvelige. 
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Spørgsmål 4: 
I forbindelse med den nye forsøgsfiskeri efter rejer, har Naalakkersuisut efterspurgt 
aktører til forsøgsfiskeriet? 
Svar: 
Der henvises til besvarelsen af spg. 1. 

Spørgsmål 5: 
Har det nye forsøgsfiskeri ført til nogle problemer eller forhindringer? 
Svar: 
Der henvises til besvarelsen af spg. 1. 

Spørgsmål 6: 
Hvis der er problemer eller forhindringer, hvordan har Naalakkersuisut tænk sig at 
løse det? 
Svar: 
Der henvises til besvarelsen af spg. 1. 

Spørgsmål 7: 
Har der været ansøgninger med henblik på forsøgsfiskeri efter rejer? 
Svar: 
I og med at der endnu ikke foreligger konkrete kriterier for forsøgsfiskeri efter rejer, har 
Naalakkersuisut ikke modtaget ansøgninger. 

Spørgsmål 8: 
Hvor langt er man fremme med arbejdet på det nye fiskerilov 
Svar: 
Naalakkersuisut har arbejdet med implementeringen af en aftale om en fiskeri
kommission, og der er igangværende overvejelser om den videre proces, herunder 
fiskeriloven . 

Spørgsmål 9: 
Hvornår bliver det nye fiskerilov sat på dagsordenen til Inatsisartut behandling. 
Svar: 
Der henvises til besvarelsen af spg. 8. Naalakkersuisut har dog til hensigt, at 
fiskerikommissionens arbejde skal være færdig inden udgangen af 2019. 

Spørgsmål 10: 
Hvad er Naalakkersuisuts status omkring arbejdet med den kommende fiskerilov? 
Svar: 
Der henvises til besvarelsen af spg 8 og 9. 

Spørgsmål 11: 
Hvad er grunden til det langsommelige process med det kommende fiskerilov? 
Svar: 
Der henvises til besvarelsen af spg 8 og 9. 

Spørgsmål 12: 
I Nordgrønlands regionen ved Upernavik, er Naalakkersuisut villige til at fremrykke
elIer forlænge hellefisk fiskeriet med fiskenet? 
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Svar: 
Naalakkersuisut har pt. ingen planer specifikt vedr. hellefisk fiskeriet omkring Upernavik. 
Dog kan det oplyses, at Naalakkersuisut vil nedsætte en arbejdsgruppe, som har til 
opgave, at evaluere hellefisk fiskeriet for hele Grønland. Derudover regulerer kommunen 
garnfiskeri igennem kommunens vedtægter om fiskeri efter hellefisk. 

Spørgsmål 13: 
I Upernaviks region bliver det årlige hellefiske kvote ikke opfisket, hvad er 
Naalakkersuisuts handlings planer for at hele kvoten bliver opfisket? 
Svar: 
Der er løbende ansøgninger til etablering af indhalingsanlæg samt indsættelse af 
indhandlingsfartøjer overalt i Grønland. Naalakkersuisut vurderer ansøgningerne og den 
samlede indhandlingskapacitet i Upernavik regionen. Derudover henvises til svar til spg. 
12. 

Med venl ig hilsen 

f ~ ? D ", ,..,.. , 
C Nikl<j;Jlaat Jerem iassen 

Naa1akkersuisoq for Fiskeri , Fangst og Landbrug 
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INUIT ATAQATIGIIT 
Inatsisartuni 

14. januar 2018 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Under UKA 2018 blev det af Inatsisartut vedtaget, at der skulle være forsøgsfiskeri efter rejer, 

hvad er Naalakkersuisuts status omkring sagen? 

2. Blev forsøgsfiskeri efter rejer, tildelt til de eksisterende rejefiskere, eller blev den tildelt til nye 

rejefiskere? 

3. Hvilken paragraf i fiskeriloven er til hinder for nye aktører i fiskeri erhvervet bliver aktive? 

4. I forbindelse med den nye forsøgsfiskeri efter rejer, har Naalakkersuisut efterspurgt aktører til 

forsøgsfiskeriet? 

S. Har det nye forsøgsfiskeri ført til nogle problemer eller forhindringer? 

6. Hvis der er problemer eller forhindringer, hvordan har Naalakkersuisut tænk sig at løse det? 

7. Har der været ansøgninger med henblik på forsøgsfiskeri efter rejer? 

8. Hvor langt er man fremme med arbejdet på det nye fiskerilov 

9. Hvornår bliver det nye fiskerilov sat på dagsordenen tillnatsisartut behandling. 

10. Hvad er Naalakkersuisuts status omkring arbejdet med den kommende fiskerilov? 

11. Hvad er grunden til det langsommelige process med det kommende fiskerilov? 

12. I Nordgrønlands regionen ved Upernavik, er Naalakkersuisut villige til at fremrykke- eller 

forlænge hellefisk fiskeriet med fiskenet? 

13. I Upernaviks region bliver det årlige hellefiske kvote ikke opfisket, hvad er Naalakkersuisuts 

handlings planer for at hele kvoten bliver opfisket? 

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 
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Begrundelse: 

Spørgsmålene bunder i at der er mangelfulde informationer til Inatsiartut. Naalakkersuisuts 
bevarelse vil danne grundlag for mit videre arbejde med sagen. 

Jeg ønsker de vigtige spørgsmål bliver besvaret af Naalakkersuisut indenfor 10 arbejdsdage. 
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